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Deltagere: Thomas Bak (TBA), Ove Andersen (OA), Reza Tadayoni (RT) - med via Teams, Gitte 
Lynge (GL), Gert F. Pedersen (GFP), Jan Østergaard (JO), Peter 
Popovski (PP), Rafael Wisniewski (RW) 
Afbud: Preben Mogensen
Referent: Charlotte S. Pedersen. 
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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.05 Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt.

Punkt 2: 9.05-9.30 Status på strategiske indsatser (bilag)

TBA introducerede overordnet missionerne som de forstås på AAU. Det er planen at
dette også skal være emnet for den hele LG-dag, som afholdes den 6/5, 2022. Her LG
skal definere, hvordan man som ledelse klæder medarbejderne på til at gå ind arbejdet
med missioner.
TBA gennemgik "The Technological push", som beskrevet af Bush i 1945. Teorien går på
at forskning leder til innovation, som igen leder til IPR og endeligt et produkt eller en
service, som implementeres i omverdenen. Denne model har academia arbejdet efter i
mange år og formålet med missioner er på nogle områder at vende modellen, således at
det fremadrettet er samfundet, der definerer hvilken vej forskningens skal gå ud fra nogle
udfordringer, som skal løses.
Der blev spurgt til, hvor stor en del af forskningen på AAU skal være missionsdrevet?
TBA mener ikke, at der er krav til en vis mængde, men der forventes dog at ES også
deltager.
Rådet SRFI, definerer challenges. Processen herefter er at udvalget nedsætter
styregrupper, som laver roadmap for områderne. Disse godkendes af SRI, som inviterer
interne og eksterne partnere til workshop, hvor projektforslag defineres og efterfølgende
ansøges om bevilling.
PP argumenterer, at en missionsorienteret organisation ikke også kan give et incitament
til de medvirkende forskere. RW mener modsat at missioner er et styreredskab, som
sagtens kan forenes med den nuværende måde at agere på i forskningen.
Diskussionen fortsættes på heldagsmøde i maj.

Punkt 3: 9.30 - 9.40 Kort præsentation af vores nye forskningsformidler

Mads Sejer Nielsen præsenterede sig selv for LG herunder sine planer for sin funktion.
Sektionslederne præsenterede herefter sig selv for at give Mads en fornemmelse for,
hvad der foregår i de forskellige miljøer.

Punkt 4: 9.40 - 10.00 Resultat af årets trivselsmåling (bilag)

TBA gennemgik kort status for trivselsmålingen og der blev snakket lidt om, hvorfor der
er forskel på trivslen i de forskellige grupper. Der var flere forslag; bl.a. homogenitet,
mulighederne for fremdrift, kaffemaskinen ;-), hvor man er i sin karriere (ny, etableret,
afviklende), og andet.
SL blev opfordret til at sparre med hinanden, og få ideer til trivselsarbejdet i enhederne.
Er der noget institutlederen kan gøre bedre opfordres SL også til at komme med det.

Punkt 5: 10.00 - 11.00 Implementering af nye studieordninger (bilag
følger)

OA informerer om principperne for implementeringen af de 4 nye studieordninger, som
han har bemandet efter input fra SL. LG blev præsenteret for baggrundsdata for hans
dispositioner og derefter en herefter en mere detaljeret oversigt over nuværende status.
Der var i OA’s materiale enkelte kurser og koordinatoropgaver, som ikke er faldet på
plads og det blev derfor besluttet at SL får mulighed for at byde ind igen, da de meget vel
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kan have egnede kandidater, som ikke er kommet frem i første omgang. Deadline for
tilbagemelding er fredag den 22/4 kl. 12.00
Næste step er at lave semesterbeskrivelser, som skal sikre progression i
uddannelserne.
Der er blandt SL opbakning til, at man maksimalt har et kursus i 3 år og det kan ikke
forventes at kurset herefter bliver i sektionen. Begrundelsen for denne beslutning er, at
det skal tilstræbes at sektionerne ikke bliver for territoriale mht. kurser.

Punkt 6: Meddelelser

GFP og PP har afholdt et vellykket mindearrangement for Jørgen Bach Andersen med
god opbakning. Der var blandt andet en del tidligere studerende, som gerne vil komme
på AAU og fortælle nuværende studerende, hvordan deres karrierevej har været. Dette
blev der nikket til rundt om bordet.
JO fortalte om 1. alumnearrangement, som finder sted den 4. maj, og hvor bl.a. AIS har
nogle labpræsentationer.
GL kunne informere om, at der er ansat ny økonomimedarbejder, og at der kommer
endnu én den 1. september, således at økonomiteamet igen er fuldt bemandet.

Referatet er godkendt.
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